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Notulen van de vergadering van de Ministerraad op 6 jan. 1961
*'s Morgens te 10.30 uur aangevangen en 's middags voortgezet, Trêveszaal.

Aanwezig: De Minister-President De Quay en de Ministers Van Aartsen, Beerman, Cals,
Klompé, Korthals, Marijnen, De Pous, Van Rooy, Toxopeus, Visser en Zijlstra (afwezig is
Minister Luns).

Voorts zijn aanwezig de Staatssecretarissen Bot, (punten 2b en 8), Van Houten
(punten 2, 3 en 22e), Roolvink (punten 22b en 22c), Schmelzer (punten 22b, 22c en 22f) en Stijkel
(punt 12).

Secretaris: J. Middelburg.

2. Buitenlands beleid
- - -
b. Nieuw-Guinea (Zie notulen MR 30 december 1960, punt 2a.)
Staatssecretaris Van Houten merkt op, dat de stap die onzerzijds in New York bij Secretaris-
Generaal Hammarskjöld is gedaan hier te lande goed is ontvangen. Spreker memoreert verder het
voorstel van de Premier van Malakka waarin ook voorkomt, dat Nederland zich bij voorbaat zou
neerleggen bij aanbevelingen van de VN. Uit de terugkeer van de Indonesische Ambassadeur in
Kuala Lumpur maakt spreker op, dat met hem nader overleg is gepleegd om een weg in te slaan,
waarbij Nederland zou kunnen worden gedwongen de souvereiniteit aan Indonesië over te dragen.
Bij de aankomst van de Indonesische missie in Moskou hebben de Russen alle eerbewijzen aan
Nasution gebracht, hoewel de Minister van Buitenlandse Zaken Subandrio de eerste man was. Uit
de voortdurende herhaling door Indonesië dat Nederland in Nieuw-Guinea Indonesië bedreigt
blijkt, dat men er rekening mee moet houden, dat Indonesië zal doorgaan met infiltraties, ook op
grotere schaal. Van belang is de vraag in hoeverre Amerika bij zijn contact met Indonesië
daartegen in gaat.

Minister Visser zou het bezoek van een aantal buitenlanders aan Nieuw-Guinea wel
toejuichen om het verhaal van de Nederlandse dreiging van Indonesië te kunnen weerleggen. De
enige moeilijkheid is, dat men op grond van de eigen veiligheid niet alle militaire versterkingen kan
laten zien, maar wel is mogelijk het uitsluitend defensieve karakter aan te tonen, alsmede het
ontbreken van aanvalswapens.

De Minister-President stelt voor, dat een vertegenwoordiger van Buitenlandse Zaken,
Binnnenlandse Zaken, Defensie en Algemene Zaken deze suggestie nog nader nagaan. De Raad
verklaart zich hiermede akkoord.

Staatssecretaris Bot deelt in de middag-vergadering mede, dat vier partijen op
Nieuw-Guinea een resolutie hebben aangenomen, waarin de Indonesische infiltraties en het
bloedvergieten worden veroordeeld en op handhaving van het Nederlandse bestuur wordt
aangedrongen, zolang de Papoeabevolking zich nog niet over het toekomstige bewind over dat
gebied heeft uitgesproken. De Minister-President acht het nuttig als ook de betrokken partijen zelf
voor publikatie van de resolutie zorgen. Staatssecretaris Bot antwoordt, dat dit reeds in de Nieuw-
Guinea Koerier is gebeurd en dat de stukken naar Buitenlandse Zaken zullen gaan, dat dan verder
voor de nodige publikatie zal zorgen.
- - -

8. Begroting van Nederlands-Nieuw-Guinea en de scheepswerf "Konijnenburg" voor 1961 (Brief van de
Staatssecretaris van Binnenlandse Zaken d.d. 27 december 1960, nr. 33000, met bijlagen.)
Minister Zijlstra zegt, dat bij hem de vraag is gerezen of het voorgestelde in overeenstemming is
met de planning voor de omvang van de activiteiten op Nieuw-Guinea. Daarbij noemt hij in de
eerste plaats het ambtenarencorps; in 1970 zal de salarislast hiervan ongeveer gelijk zijn aan de
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totaliteit van de middelen. Voorst zijn er de kostbare woningbouw en de EEG-projecten,
waarover spreker al iets bij de behandeling van het Kumbé-plan heeft gezegd. Tenslotte noemt hij
de omvangrijke werken, zoals plannen tot aanleg van 32 vliegvelden. Spreker ziet met deze
plannen voor ogen niet de verenigbaarheid van de overeengekomen rijksbijdrage in de komende
jaren met het toenemingstempo van de uitgaven.

Staatssecretaris Bot antwoordt, dat hij met de Algemene Rekenkamer heeft
afgesproken, dat een efficiëntiedeskundige naar Nieuw-Guinea zal worden meegezonden om over
bezetting van het apparaat te kunnen oordelen. Het huizenbouwprogramma voor Europeanen zal
- zoals in de Memorie van Toelichting is aangegeven – in deze periode worden afgeremd,
aangezien bij de papoeanisering inheemse ambtenaren zullen kunnen wonen in woningen, die
Europese ambtenaren hebben verlaten. Wat de aanleg van vliegvelden betreft wijst spreker erop,
dat dit veelal grasmatten zijn, die met hulp van de plaatselijke bevolking worden aangelegd. Het
streven is erop gericht om in 1962 - 1963 binnen de expansie van f. 10 mln. te blijven. Een
onzekere factor is echter de arbeidscapaciteit van de Papoea.

Minister Beerman merkt op, dat op blz. 7, eerste kolom en blz. 9 eerste kolom
wordt gesproken over de rechterlijke macht. Daarbij wordt in deze nota ervan uitgegaan, dat er op
Nieuw-Guinea één recht zal zijn, maar in Suriname kent men bijv. verschillende huwelijksrecht,
terwijl in Nederlands-Indië ook het adatrecht was erkend. Voorts wijst spreker erop, dat als men
ondernemingen voor vestiging op Nieuw-Guinea wil interesseren, een goede rechtspraak nodig is.
In het Statuut wordt vastgehouden aan een onafhankelijke rechterlijke macht. Minister Toxopeus
meent, dat de stellige uitspraak, dat naar unificatie van de rechtspraak zal worden gestreefd
gemitigeerd kan worden door te zeggen, dat dit nog zal worden onderzocht.

Minister Zijlstra wijst erop, dat terwijl in Indië er één ambtenaar op vele honderden
inwoners was, men op Nieuw-Guinea één ambtenaar op belangrijk minder dan 100 burgers telt.
Spreker stelt niet voor de nota rigoureus om te werken, maar zou een en ander flexibeler en
globaler willen stellen. Men zal dit ook kwalitatief en algemeen kunnen beschrijven.

Staatssecretaris Bot antwoordt, dat op blz. 8 eerste kolom onderaan en blz. 9
tweede kolom bovenaan globale formuleringen zijn gekozen met veel reserves. Minister Toxopeus
voegt hieraan toe, dat op Nieuw-Guinea veel Europeanen overheidsdienaar zijn. De Minister-
President stelt voor, dat Staatssecretaris Bot nog naar een formulering zoekt, die aan de bezwaren
van Minister Zijlstra tegemoet komt. Spreker stelt voor het wetsontwerp en de toelichting, dat hij
een fraai stuk acht, te aanvaarden. De Raad verklaart zich hiermede akkoord.
- - -


